

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Brussels, March 1980

PROGRAMME OF AID TO NICARAGUA FOR 1980

Commission proposal<sup>1</sup>

Community aid in 1979

In 1979 the European Community and its Member States were major contributors to the international aid effort to help Nicaragua.

Aid from the Nine amounted to \$ 56 million, of which \$ 10 million was for operations mounted by the Community as such: these comprised emergency aid in the form of the supply of seeds and medicines (about \$ 645 000), food aid in the form of cereals, milk powder, infant food and red beans (about \$ 5 760 000) and financial aid (of about \$ 3 500 000) for a reconstruction project.

A further appeal for international aid

Nicaragua has recently made a further appeal to the international community, as this represents the country's only hope of implementing the recovery plan adopted by its Government for 1980 and coping with the many difficulties besetting it - malnutrition (1 million out of a total population of 2.5 million), large-scale unemployment, inadequate schooling (45% of the population is illiterate), indebtedness etc.

The Commission therefore considers it essential that the Community's aid be maintained, especially as Nicaragua wishes to establish wide-ranging cooperation with Europe.

The Commission proposes an aid programme of \$ 15 million for 1980

In addition to the operations which it is proposing for financing from the Community budget, the Commission is appealing to the Member States to step up their aid to Nicaragua, particularly in the sphere of health and welfare infrastructure.

The programme of Community operations would comprise:

1. Food aid made up as follows:

- i. 1 300 t of milk powder
- ii. 6 000 t of cereals
- iii. other products (infant food, beans, etc.),

representing a total cost of \$ 7 540 000.

2. A special food programme to accompany a large-scale literacy campaign (cereals and red beans for an amount of \$ 940 000).

<sup>1</sup> COM(80)154

3. The use of counterpart funds from food aid, i.e. \$ 1 700 000,<sup>1</sup> ) to help finance of the literacy campaign.

4. Financial assistance to the tune of \$ 4 580 000 to cover the cost of the following:

- i. a technical assistance project (\*) (experts to be made available to the Ministry of the Plan and the Ministry of Agriculture);
- ii. two feasibility studies (\*) (an oil palm project and an integrated rural development project);
- iii. technical assistance for trade promotion.

---

<sup>1</sup>Funds resulting from the sale on the local market of the aid supplied in 1979.  
(\*) using the funds for aid to non-associated developing countries.

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
POKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, mars 1980

PROGRAMME D'AIDE AU NICARAGUA POUR 1980

Proposition de la Commission (1)

L'aide communautaire en 1979

La Communauté européenne et ses Etats membres ont largement contribué en 1979 à l'effort d'aide international en faveur du Nicaragua.

L'aide des Neuf s'est élevée à 56 millions de \$ dont 10 millions au titre des actions communautaires proprement dites : celles-ci ont porté sur une aide d'urgence en semences et médicaments (environ 645.000 \$), une aide alimentaire en céréales, poudre de lait, aliments pour enfants, haricots rouges (environ 5.760.000 \$), et une aide financière (environ 3.500.000 \$) destinée à un projet de reconstruction.

Un nouvel appel à l'aide internationale

Le Nicaragua vient d'adresser un nouvel appel à la Communauté internationale qui seule peut lui permettre de mettre en oeuvre le plan de redressement adopté par son gouvernement pour 1980 et de faire face aux multiples difficultés qui l'assaillent : malnutrition (1 million de personnes sur une population totale de 2,5 millions) - chômage massif - scolarisation (45 % d'analphabètes), endettement etc.

La Commission estime donc indispensable que se poursuive l'aide de la Communauté, d'autant plus que le Nicaragua désire établir une large coopération avec l'Europe.

La Commission propose pour 1980 un programme d'aide de 15 millions de \$

La Commission, outre les actions dont elle propose le financement par le budget communautaire, adresse un appel aux Etats membres afin qu'ils intensifient leur aide au Nicaragua, notamment dans le domaine sanitaire et des infrastructures sociales

Le programme communautaire proprement dit comporterait :

1. une aide alimentaire portant au total sur :

- 1.300 tonnes de lait en poudre
- 6.000 tonnes de céréales
- d'autres produits (aliments pour enfants, haricots etc.)

représentant un coût de 7.540.000 \$.

2. un programme alimentaire spécial devant accompagner une vaste campagne d'alphabétisation (céréales et haricots rouges pour un montant de 940.000 \$).
3. la participation au financement de la campagne d'alphabétisation au moyen des fonds de contrepartie de l'aide alimentaire, soit 1.700.000 \$ (2).

(1) COM(80)154

(2) fonds résultant de la vente sur le marché local de l'aide livrée en 1979.

4. une assistance financière portant au total sur 4.580.000 \$ et correspondant au financement

- d'un projet d'assistance technique (\*) (mise à la disposition d'experts pour le ministère du plan et le ministère de l'agriculture);
- de deux études de factibilité (\*) (un projet palmier à huile et un projet de développement rural intégré);
- d'une assistance technique en matière de promotion commerciale.

---

(\*) sur les crédits d'aide aux PVD non-associés.